
Zápis ze zasedání zastupitelstva obce Vysoká nad Labem
č.13/2007 ze dne 12.11.2007

Místo konání : zasedací místnost Obecního úřadu ve Vysoké nad Labem
Čas zahájení :      17.00 hod.
Čas ukončení :      19:45 hod.
Přítomní členové zastupitelstva obce : Ing. Jiří Horák, Miloslava Marečková, František Salavec, Jaroslav Králič,
Ing. Heda Pellarová, Miroslav Píša
Počet přítomných členů zastupitelstva : 6
Omluveni : Jiří Brož,
Zasedání usnášeníschopné : ano
Hosté: dle prezenční listiny hostů
Ověřovatelé zápisu: Jaroslav Králič, Miroslav Píša

Program jednání : 
1.1 Zahájení, schválení zápisu z minulého zasedání.
Starosta obce pozdravil přítomné, konstatoval, že je přítomno 6 členů zastupitelstva, tedy nadpoloviční většina a 
tím je zastupitelstvo usnášeníschopné. Zápis z minulého zasedání byl řádně ověřen a vyvěšen na elektronické i 
fyzické úřední desce.
Návrh usnesení č.1/13/2007: OZ schvaluje zápis z minulého zasedání
Hlasování:
Pro : 6
Proti : 0
Zdržel se: 0
Usnesení bylo přijato.

1.2 Schválení programu, určení ověřovatelů zápisu.
Na programu došlo k následujícím změnám - dodatečné zařazení materiálů:

- obecně závazná vyhláška č.3/2007 a č.4/2007
- kanalizace na parcele č. 136/4 
- stočné pro rok 2008
- cenové nabídky na koupi traktoru

Návrh usnesení č.2/11/2007: OZ schvaluje program dnešního zasedání s výše uvedenými změnami a určuje
ověřovatele zápisu – pana Jaroslava Králiče a Miroslava Píšu
Hlasování:

Pro : 6
Proti : 0
Zdržel se: 0
Usnesení bylo přijato.

2. Návrh rozpočtu obce, stanovení rozpočtových priorit.
Starosta předložil a okomentoval návrh rozpočtu pro rok 2008 + rozpočtový výhled na další dva roky.
Dále starosta předložil návrh rozpočtových priorit. 

• víceúčelový traktor pro zimní i letní údržbu obce
• dokončení komunikace a kanalizace „pod písníkem“
• vyřešení dětského hřiště
• rekonstrukce a rozšíření obecního rozhlasu
• oprava komunikace u bytovek 
• oprava chodníků a obrubníků (před Fuksovými a Berouskovými, u Hrůšů,..)

Starosta dále uvedl, že další velké akce - rozšíření MŠ a dokončení sportovního areálu jsou neufinancovatelné 
z rozpočtu obce a že připravuje návrhy na získání finančních prostředků z ESF.
Diskuze.
Zastupitelé projednali možnosti nákupu traktoru pro údržbu obce. Starosta předložil několik návrhů včetně kalkulace. 
Dále uvedl, že to velmi spěchá, protože napadl první sníh a osobně se přesvědčil, že stávající traktůrek STIGA nebyl 
schopný tento těžký sníh zamést. Vzhledem ke stáří traktůrku a stále se zvyšující ploše komunikací a chodníků je 
nákup traktoru s kabinou a příslušenstvím nutností. Připomněl, že velká část finančních prostředků by mohla být 
čerpána ještě z letošního rozpočtu, protože obec má mimorozpočtové příjmy ze skládkování zeminy při rekultivaci 
písníku.



Návrh usnesení č.3/13/2007
OZ souhlasí s úmyslem zakoupit traktor pro údržbu obce
OZ pověřuje starostu jednáním o koupi traktoru značky VEGA 47 HP od firmy AGRICO s.r.o, Týniště nad Orlicí
s tím, že finanční prostředky budou kalkulovány z rozpočtu pro rok 2007 jako rozpočtové opatření.

Hlasování:
Pro : 6
Proti : 0
Zdržel se: 0
Usnesení bylo přijato.

Diskuze o návrhu rozpočtu. Starosta navrhl příspěvek 100 tis korun pro FK Vysoká na rok 2008.  Paní Marečková 
uvedla, že je potřeba pokračovat v budování fotbalové hřiště včetně příslušenství tak, aby sloužilo nejen 
fotbalistům, ale i veřejnosti. Navrhla vyčlenit 250 tis na stavbu tribuny anebo herních prvků pro děti u fotbalového 
hřiště.

Návrh usnesení č 4/13/2007:
OZ projednalo předložený předběžný návrh rozpočtu obce roku 2008 a souhlasí s ním
OZ stanovuje pro rozpočet obce roku 2008 následující priority :

1. Dokončení komunikace a kanalizace „pod písníkem“
2. Rozšíření obecního rozhlasu
3. Dokončení příslušenství fotbalového hřiště (tribuna, herní prvky pro děti)

OZ pověřuje starostu zakalkulovat stanovené priority do rozpočtu a finální návrh rozpočtu připravit na příští 
zasedání
Hlasování:
Pro : 6
Proti : 0
Zdržel se: 0
Usnesení bylo přijato.

3 Inventarizace majetku obce :
Starosta předložil příkaz, kterým stanovil inventarizační komisi k provedení inventur majetku obce k 31.12.2007.
Předsedou komise stanovil paní Marečkovou. 
Diskuze. Paní Marečková uvedla, že se samozřejmě práci nebrání, ale je třeba práci rozdělovat rovnoměrně mezi 
všechny zastupitele. Jako předsedu komise navrhla pana Jiřího Brože. 
Starosta nesouhlasil, jako důvod uvedl celkový malý zájem pana Brože podílet se na práci zastupitelstva, o čemž 
mimo jiné svědčí i jeho dnešní neúčast. Na veřejnou schůzi k územnímu plánu také nedorazil a ani se neomluvil. 
Starosta uvedl, že pokud bude Jiří Brož předsedou inventarizační komise, pak má obavu o zdárné dokončení 
inventur v termínu.

Návrh usnesení č 5/13/2007:
OZ bere na vědomí příkaz starosty k provedení inventarizace majetku obce.
Hlasování:
Pro : 5
Proti : 0
Zdržel se: 1 - Marečková
Usnesení bylo přijato.

4 Obecně závazné vyhlášky obce
Starosta předložil a okomentoval nové vyhlášky :
4.1 Obecně závazná vyhláška č.1/2007 o stanovení koeficientu daně z nemovitostí.

Staženo z programu. Starosta zjistí konkrétní finanční  částky, o které by se jednotlivé skupiny daní měnily.

4.2 Obecně závazná vyhláška č.2/2007 o místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, 
přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů.
Nejdůležitější částí je stanovení poplatku „za odpad“ pro rok 2008, který se zvyšuje o 10 korun z dnešních 390 
korun na 400 korun za občana a rok.
Návrh usnesení č 7/13/2007:
OZ schvaluje obecně závaznou vyhlášku o o místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, 
přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů tak, jak je v příloze tohoto zápisu
Hlasování:
Pro : 6



Proti : 0
Zdržel se: 0
Usnesení bylo přijato.

4.3 Obecně závazná vyhláška č.3/2007 o místních poplatcích.
Tato vyhláška nahrazuje dosud platnou vyhlášku č. 1/2005.
Návrh usnesení č 8/13/2007:
OZ schvaluje obecně závaznou vyhlášku o místních poplatcích tak, jak je v příloze tohoto zápisu
Hlasování:
Pro : 6
Proti : 0
Zdržel se: 0
Usnesení bylo přijato.

4.4 Obecně závazná vyhláška  č.4/2007 o pravidlech pro pohyb psů na veřejném prostranství
Tato obecně závazná vyhláška upravuje pravidla pro pohyb psů na veřejném prostranství na správním území obce 
Vysoká nad Labem.
Diskuze. Paní Pellarová namítla, že pokud dojde k vydání vyhlášky, která zpřísní pravidla pro volný pohyb psů, 
zanikne jedna z výhod, kterou má vesnice oproti městu. 
Starosta odpověděl, že tato pravidla jsou daná zákonem a platí bez ohledu na to, jestli obec tuto vyhlášku vydá. 
Vydání vyhlášky má za úkol zejména seznámit občany s výkladem zákona.
Návrh usnesení č 9/13/2007:
OZ schvaluje obecně závaznou vyhlášku o pravidlech pro pohyb psů na veřejném prostranství tak, jak je v příloze
tohoto zápisu
Hlasování:
Pro : 5
Proti : 1 - Pellarová
Zdržel se: 0
Usnesení bylo přijato.

Schválené vyhlášky budou v souladu se zákonem poslány ihned po vyhlášení Ministerstvu vnitra.

5 Žádosti občanů o prodej části obecního pozemku před domem            
Starosta předložil a okomentoval tři žádosti občanů. Diskuze.   
Návrh usnesení č 10/13/2007:
OZ souhlasí s prodejem části pozemku 1301/6 za cenu 261,17 Kč za m2 a za podmínky, že bude zachován přístup 
na pozemek č. 1368/2 
OZ pověřuje starostu vyhlášením záměru o prodeji a následným uzavřením smlouvy o prodeji.

 Hlasování:
Pro : 6
Proti : 0
Zdržel se: 0
Usnesení bylo přijato.

  
Návrh usnesení č 11/13/2007:
OZ souhlasí s prodejem pozemku p.č. 1288 v k.ú. Vysoká nad Labem o výměře 52 m2 za cenu 20,- Kč/m2.
OZ pověřuje starostu vyhlášením záměru o prodeji a následným uzavřením smlouvy o prodeji.
Hlasování:
Pro : 6
Proti : 0
Zdržel se: 0
Usnesení bylo přijato.

Návrh usnesení č 12/13/2007:
OZ souhlasí s prodejem pozemku p.č. 1319/4 v k.ú. Vysoká nad Labem o výměře 73 m2 za cenu 20,- Kč/m2.
OZ pověřuje starostu vyhlášením záměru o prodeji a následným uzavřením smlouvy o prodeji.
Hlasování:
Pro : 6
Proti : 0
Zdržel se: 0
Usnesení bylo přijato.



Bod 7 : různé : 
7.1. Informace o chodu obce :

a) rozhodnutí Krajského úřadu, které ruší rozhodnutí magistrátu o odstranění herních prvků ze hřiště 
u OÚ.

Krajský úřad vyhověl odvolání obce a zrušil rozhodnutí magistrátu města Hradce Králové, kterým přikázali obci 
odstranit herní prvky.
Návrh usnesení č 13/13/2007:
OZ bere na vědomí rozhodnutí Krajského úřadu, které ruší rozhodnutí magistrátu o odstranění herních prvků ze 
hřiště u OÚ.
OZ přijímá rozhodnutí, že herní prvky zůstanou beze změny. 
OZ pověřuje starostu seznámit s tímto rozhodnutím manžele Křesťanovy.
Hlasování:
Pro : 6
Proti : 0
Zdržel se: 0
Usnesení bylo přijato.

b) oznámení Policie ČR o odložení vyšetřování ztráty hasičské stříkačky
Policie ČR ukončila vyšetřování s tím, že se bývalý starosta Jiří Brož nedopustil trestného činu tím, že prodal nebo 
daroval obecní  historickou hasičskou stříkačku bez vědomí zastupitelstva obce. Policie konstatovala, že v tomto 
případě se nejedná o trestný čin, ale o občanskoprávní spor, která nepřísluší k řešení Policii ČR.
Diskuze

7.2. Vnitřní směrnice o stravování zaměstnanců a o přidělování osobních ochranných pomůcek (OOP).
Jedná se o úmysl obce jako zaměstnavatele  přispívat zaměstnancům na stravování tím, že jim zaplatí část ceny 
stravenky.  K tomu je nejdříve nutno zřídit sociální fond. Další směrnice popisuje systém přidělování OOP. 

Návrh usnesení č 15/13/2007:
OZ rozhodlo dle zákona 250/2000 Sb. § 5 o rozp. pravidel územních rozpočtů ve znění pozd. předpisů a v souladu 
s bodem d) § 84 zákona 128/2000 Sb. o obcích  od 1. 1. 2008 tvořit Sociální fond. Pravidla budou vycházet 
z vyhlášky MF č. 114/2002 Sb., úroky z účtu jsou příjmem SF a poplatky výdajem SF.
Hlasování:
Pro : 6
Proti : 0
Zdržel se: 0
Usnesení bylo přijato.

Návrh usnesení č 16/13/2007:
OZ schvaluje vnitřní směrnici ke stravování zaměstnanců  a vnitřní směrnici pro poskytování OOP tak, jak je 
uvedena v příloze tohoto zápisu.
Hlasování:
Pro : 6
Proti : 0
Zdržel se: 0
Usnesení bylo přijato.

7.3 Návrh znaku obce.
Starosta předložil návrh znaku obce. Popis znaku - formulace dle zásad heraldiky:
Ve štítě kosmo položené černé a bílé břevno, vpravo v modrém poli zlatá opatská berla, vlevo v zeleném poli velké 
dvojité W.
Legenda :
Barvy znaku jsou modrá - barva řeky Labe, která protéká pod obcí a zelená - barva lesů lemujících obec.
Zprava doleva klesající zvlněný pruh značí vodu, proudící z Opatovického jezu, bílá barva symbolizuje peřeje na 
jezu, černá barva připomíná dubové dřevo, ze kterého byl původní jez postaven i dřevěné uhlí, které se odedávna 
pálilo v lesích okolo obce.
Opatská berla je symbolem dávné lenní příslušnosti k Opatovickému klášteru, kdy král Vratislav dal obec 
opatovickým řeholníkům k výživě roku 1086.
Písmeno W je počátečním písmenem názvu obce, která je zmíněna v zakládací listině Opatovického kláštera:
ALTERAM QUOQUE VILLAM OZZICICH DICTAM CUM UNIVERSIS HOSPITIBUS, VILLAM QUOQUE 
WISOCA DICTAM.



Diskuze. Starosta zadá konečné dopracování znaku a vlajky profesionálnímu heraldikovi.

7.4 Kanalizace na parcele č. 136/4 
Starosta vysvětlil problém - na pozemku soukromého vlastníka je uložena větev obecní kanalizace. Je nutno vložit 
věcné břemeno.
Návrh usnesení č. 17/13/2007
OZ souhlasí s uzavřením Smlouvy o zřízení věcného břemene k provozování kanalizace na pozemku č. 136/4. 
Uzavření smlouvy nebude zpoplatněno, protihodnotou bude zproštění majitele pozemku od jednorázového 
poplatku za připojení na kanalizaci.
OZ pověřuje starostu podpisem smlouvy za stanovených podmínek.
Hlasování:
Pro : 6
Proti : 0
Zdržel se: 0
Usnesení bylo přijato.

7.5. Zprávy z výborů a komisí 
Starosta vyzval předsedy kontrolního a finančního výboru k urychlenému provedení kontroly hospodaření obce. Je 
dohodnuto, že finanční i kontrolní výbor se sejde v úterý 20.11.2007 v 18 hodin na OÚ.

7.6.  Stočné 
Bod odložen na příští zasedání, starosta zjistí možnost minimální částky, kterou by občané platili. Starosta 

zdůraznil, že cílem zavedení stočného není vybrat od občanů vysoké finanční částky, ale zavedení právního stavu -
pokud obec nemá uzavřeny smlouvy s občany, pak nemůže žádat o dotace na kanalizaci. Bez státní dotace obec 
není schopna postavit přečerpávací stanici kanalizační větve Na Podlesí, která citelně chybí.

7.7. Veřejné projednání návrhu UPO
Starosta upozornil zastupitele, že v pondělí 19.listopadu bude od 17 hodin bude  probíhat v zasedací místnosti OÚ 
veřejné projednání návrhu územního plánu obce. Vyzval zastupitele k účasti - jedná se o velmi důležitý dokument 
pro budoucnost obce. Uvedl, že doufá v hojnější účast než na veřejné schůzi 24. října t.r, kdy byli přítomni pouze 3 
zastupitelé. Z chybějících čtyř se tehdy omluvili dva, dva nepřišli a ani nepovažovali za nutné se omluvit.

Zapsala : Hana Houfková

Ověřil :
………………………… ………………………..
Jaroslav Králič Miroslav Píša

Starosta : ……………………………….
 Ing.Jiří Horák


